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országgyű lési képviselő

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánunk intézni dr. Fazekas Sándor
vidékfejlesztési miniszter úrhoz „A Tanyafejlesztési programról” címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

A tanya Magyarország jellegzetes, több évszázados múltra visszatekint ő településformája, é s
különösen a Közép- és Dél-Alföldre jellemző , mely az ország területének közel egynegyede .
A 2001-es népszámlálási adatok szerint mintegy 200 ezer ember él tanyán hazánk alföld i
megyéiben .
A tanyákon élőket sokszorosan érintették a mezőgazdaság tudatos rombolásának eredményei . Ezért
is rendkívül fontos az egyedi értékekkel rendelkez ő tanyavilág megújítása, fejlesztése és az ott élők
életkörülményeinek javítása. Ezt a kormánypár is felismerte mikor 2010 . májusában megalakult a
parlamenti Fidesz-frakció Tanyaügyi Munkacsoportja, majd egy milliárd forint összeg elkülönítésé t
fogadta el az országgyűlés a 2011 évi költségvetésében erre a célra. E forrás felhasználására készül t
el a Tanyafejlesztési Program .

A Nemzeti Vidékfejlesztési Terv a „8.1.1 Tanyás térségek fejlesztési programja” című fejezetében
a következő képen fogalmaz:
„A 2011-ben nemzeti forrásból megvalósuló tanyafejlesztési program a következő támogatási célok
köré szerveződik: a tanyákon élők egészséges ivóvízzel történő ellátása, a tanyás térségek rossz
állapotú dűlőútjainak karbantartása, a tanyás térségek közbiztonságának javítása, a tanyák
energiaellátásának javítása, tanyafelújítás, a tanyagondnoki szolgálat er ősítése, valamint a tanyai
áruk piacra jutásának elősegítése, térségi, települési komplex tanyafejlesztési programok
kidolgozása. Hosszú távú tanyaprogram keretében biztosítható a tanyákkal kapcsolatos jogi
szabályozás szükséges alakítása, a tanyai lakosság önkormányzati képviselete, a tanyás külterületr e
vonatkozó településfejlesztési és rendezési tervezés, szabályozás megújítása, a közbiztonsá g
javítása, a szolgáltatások elérhetőségének javítása, az infrastrukturális fejlesztés, a tanya i
birtokrendezés . "
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A 2011-es évből hat hónap eltel . Erre való tekintettel az alábbi kérdéseket szeretnénk feltenni :

1. Pontosan mikor lesznek nyilvánosak a Tanyafejlesztési Program részletei ?
2. Mikortól nyújthatják be pályázataikat az érintettek és milyen feltételekkel ?
3. Melyek lesznek az idei évre tervezett egy milliárd forint költségvetési kerete odaítélésének

prioritásai és földrajzi lehatárolása, tekintettel a Nemzeti Vidékfejlesztési Terv fent i
idézetben felsorolt intézkedéseire?

4. Hogyan kívánja a Kormány a jövőben, fenntartani, népszerűsíteni, támogatni ezt a
programot?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2011 . június 30 .

Varga Géza
Jobbik

Farkas Gergely
Jobbik

2


	page 1
	page 2

